
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR V/24 

V sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 30 września 2024 r. 

  



PROTOKÓŁ NR V/24 
V sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 30 września 2024 r. 

V sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VII kadencji odbyła się 30 września 2024 r. 
o godz. 12:00 w siedzibie Samorządu Województwa Wielkopolskiego, al.  Niepodległości 34 
w Poznaniu. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Tatiana 
Sokołowska. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 
Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 37 Radnych Województwa 
Wielkopolskiego. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska zaproponowała poszerzenie porządku obrad o punkt 
Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na dyrektora Wielkopolskiego 
Samorządowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Gnieźnie – jako 33A. 

za: 35, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego zwróciła także uwagę o 
autopoprawkach dodanych do druku nr 7 i 27.  

 

PORZĄDEK OBRAD IV SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór sekretarzy obrad. 

4. Wielkopolski Rok Władysława Hrabiego Zamoyskiego - wystąpienie dr. Dariusza Grzybka 
Prezesa Zarządu Fundacji Zakłady Kórnickie oraz prof. Magdaleny Biniaś-Szkopek Dyrektor 
Biblioteki Kórnickiej PAN. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne.  



7. Podjęcie uchwały w sprawie skierowania do Wielkopolskiego Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska wniosku o przedłożenie informacji o wynikach kontroli obiektów 
o podstawowym znaczeniu dla województwa.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego 
Gminie Środa Wielkopolska.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego 
Gminie Jarocin.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym i regionalnym 
Ukrainy.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Regionalnego 
Ośrodka Polityki Społecznej w Poznaniu z autopoprawką. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 
remontowe realizowane w roku 2024 w ramach programu "Kulisy kultury".  

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr IV/81/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 15 lipca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków, położonych lub znajdujących się na obszarze województwa 
wielkopolskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Miasta 
Konina.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na 
rzecz Skarbu Państwa w imieniu i na rzecz którego działa Państwowe Gospodarstwo 
Wodne Wody Polskie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej odcinka drogi 
(dawnej drogi krajowej nr 72) przebiegającej przez teren wsi Grzymiszew.  

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 
przy Wielkopolskim Centrum Pulmonologii i Torakochirurgii im. Eugenii i Janusza 
Zeylandów.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do 
składu komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 
Ordynatora Oddziału Neurologii w Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym im. dr. Romana 
Ostrzyckiego w Koninie.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej gminom i powiatom na zadania bieżące w 2024 roku w 
ramach Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Województwa Wielkopolskiego na 
lata 2022 – 2026.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do 
składu komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 



Ordynatora Oddziału Urologii i Onkologii Urologicznej Wojewódzkiego Szpitala 
Wielospecjalistycznego im. dr. Jana Jonstona w Lesznie.  

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 
przy Zakładzie Leczenia Uzależnień w Charcicach. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej przy 
Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie Chorych "Dziekanka" im. Aleksandra 
Piotrowskiego w Gnieźnie. 

23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Szpitalowi 
Wojewódzkiemu w Poznaniu. 

24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Specjalistycznemu 
Zespołowi Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Poznaniu. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej przy 
Wielkopolskim Centrum Onkologii im. Marii Skłodowskiej-Curie.  

26. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej przy 
Szpitalu Wojewódzkim w Poznaniu. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej przy 
Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym im. Ludwika Perzyny w Kaliszu. 

28. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr II/20/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z 27 maja 2024 r. o wyrażeniu zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na realizację 
przedsięwzięć w ramach V edycji konkursu „Wielkopolskie Jadłodzielnie”. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie: stanowiska Sejmiku Województwa Wielkopolskiego o 
wyrażeniu woli wsparcia dla jednostek samorządu terytorialnego dotkniętych powodzią. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie apelu Sejmiku Województwa Wielkopolskiego do Ministra 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego  RP w sprawie przyszłego funkcjonowania Centrum 
Kultury „Park Dzieje”. 

31. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz  ustalania należności z tytułu 
zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Województwa Wielkopolskiego z 
autopoprawką.  

32. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Społecznej Rady Programowej magazynu 
samorządowego „Monitor Wielkopolski”.  

33. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego.  

33A. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na dyrektora Wielkopolskiego 
Samorządowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Gnieźnie. 

34. Sprawozdanie Zarządu Województwa Wielkopolskiego z realizacji uchwał Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego VI i VII kadencji podjętych w II kwartale 2024 roku.  

35. Sprawozdanie z realizacji wniosków zgłoszonych przez Komisje Sejmiku w I półroczu 2024 
roku.  



36. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 
pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

37. Interpelacje i zapytania radnych. 

38. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3. Wybór sekretarzy obrad. 

Radni: Henryk Szymański oraz Dominiki Szopa zostali wybrani Sekretarzami przy głosach:  
za: 34, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

 

Ad. 4. Wielkopolski Rok Władysława Hrabiego Zamoyskiego - wystąpienie dr. Dariusza 
Grzybka Prezesa Zarządu Fundacji Zakłady Kórnickie oraz prof. Magdaleny Biniaś-Szkopek 
Dyrektor Biblioteki Kórnickiej PAN. 

Przewodnicząca zaprosiła do zabrania głosu dr. Dariusza Grzybka Prezesa Zarządu Fundacji Zakłady 

Kórnickie oraz prof. Magdalenę Biniaś-Szkopek Dyrektor Biblioteki Kórnickiej PAN. Mówcy przedstawili 

postać Władysława Hrabiego Zamoyskiego oraz zaprosili na wystawę, która odbywa się w Urzędzie. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok. 

Radny Filip Żelazny wyjaśnił dlaczego na komisji wstrzymał się od głosu. Podkreślił, ze takie jest 

stanowisko Klubu PiS. Radni dostrzegają wprowadzenie do budżetu dużej ilości wolnych środków i jest 

to pozytywny element. Radny wstrzyma się od głosu z uwagi na różne inwestycje, które nie są 

realizowane i będą przenoszone na kolejne lata. Może to oznaczać większe koszty w przyszłości. 

Mówca obawia się też tego, że prowadzi to też do nagromadzenia inwestycji i skutkować to może 

kolejnymi przesunięciami w przyszłości. Zauważył też, że prezydent miasta mógłby wreszcie wydać 

zgodę na budowę siedziby ROPS-u. Klub PiS wstrzyma się także przy głosowanie nad WPF-em. Na 

koniec radny dopytał o kwotę związana z obwodnicą Rogoźna. W uzasadnieniu jest mowa, że 

ministerstwo nie przekazuje określonej kwoty i wprowadza ją samorząd. Mówca chciałby wiedzieć, czy 

ministerstwo wycofuje tę kwotę, czy będzie ją przenosiło na kolejny rok. 

Radny Piotr Trybek przytoczył dane na temat wzrostu cen. Także zaapelował o zdynamizowanie 

procesów inwestycyjnych. W przypadku wzrastającej inflacji trzymanie pieniędzy nie jest dobrym 

posunięciem. Mówca stwierdził, że nowy rząd nie zamierza kontynuować programów, które przez 

ostatnie 4 lata, szczególnie po okresie pandemii, stanowiły koło zamachowe dla gospodarki. Dołączył 

się także do pytania przedmówcy, ponieważ zupełnie innymi programami są te, gdzie należy zwracać 

pieniądze, a inne tam gdzie jest to finansowanie bezzwrotne. 

Marszałek Marek Woźniak powiedział, że myśli podobnie jak przedmówcy. Jest zaniepokojony historią 

niektórych inwestycji. Jeżeli prześledzi się te inwestycje, to powody opóźnień są bardzo różne. Czasami 

wynika to z długich uzgodnień administracyjnych lub dłuższych opracowań dokumentacji, opracowań 

środowiskowych lub sporów miedzy wykonawcami. Marszałek zaznaczył, też że odchodzi się od 

modelu zaprojektuj i wybuduj, ponieważ powoduje on tylko złudne przyspieszenie inwestycji. Z uwagi 



na inflację okazuje się też, że ceny zaproponowane na etapie przetargu są potem niemożliwe do 

osiągniecia. Obecnie najpierw opracowywana jest dokumentacja, a następnie realizacja.  

Wicemarszałek Wojciech Jankowiak poinformował, że realizacja obwodnicy Rogoźna przebiega bardzo 

sprawnie. W ramach programu budowy obwodnic uzyskano na to zadanie 49 mln zł. z budżetu 

centralnego. Całość zadania to ok. 160 mln zł. Przesunięcia wynikają z harmonogramu prac i płatności. 

Przyznana kwota nie jest zagrożona i inwestycja zostanie zrealizowana. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 22,  
przeciw: 1,  
wstrzymujących: 13.  

Uchwała nr V/99/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 23,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 13.  

Uchwała nr V/100/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie skierowania do Wielkopolskiego Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środowiska wniosku o przedłożenie informacji o wynikach kontroli 
obiektów o podstawowym znaczeniu dla województwa.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/101/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego 
Gminie Środa Wielkopolska. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071805_uchwaav9924.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071805_uchwaav9924.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071806_uchwaav10124.pdf


Uchwała nr V/102/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego 
Gminie Jarocin. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/103/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym i 
regionalnym Ukrainy. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 1.  

Uchwała nr V/104/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Regionalnego 
Ośrodka Polityki Społecznej w Poznaniu z autopoprawką. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/105/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 
remontowe realizowane w roku 2024 w ramach programu "Kulisy kultury". 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/106/24 stanowi załącznik do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071806_uchwaav10224.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071807_uchwaav10324.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071807_uchwaav10424.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071808_uchwaav10524.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071808_uchwaav10624.pdf


Ad. 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr IV/81/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 15 lipca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków, położonych lub znajdujących się na obszarze województwa 
wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/107/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz 
Miasta Konina. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/108/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa w imieniu i na rzecz którego działa Państwowe 
Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/109/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie: pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej odcinka 
drogi (dawnej drogi krajowej nr 72) przebiegającej przez teren wsi Grzymiszew. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/110/24 stanowi załącznik do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071809_uchwaav10724.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071809_uchwaav10824.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071810_uchwaav10924.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071810_uchwaav11024.pdf


Ad. 17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 
działającej przy Wielkopolskim Centrum Pulmonologii i Torakochirurgii im. Eugenii i Janusza 
Zeylandów. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 25,  
przeciw: 11,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/111/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do 
składu komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 
Ordynatora Oddziału Neurologii w Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym im. dr. Romana 
Ostrzyckiego w Koninie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/112/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej gminom i powiatom na zadania bieżące w 2024 roku w 
ramach Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Województwa Wielkopolskiego na lata 2022 – 2026. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/113/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do 
składu komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 
Ordynatora Oddziału Urologii i Onkologii Urologicznej Wojewódzkiego Szpitala 
Wielospecjalistycznego im. dr. Jana Jonstona w Lesznie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
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wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/114/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 
działającej przy Zakładzie Leczenia Uzależnień w Charcicach. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 23,  
przeciw: 13,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/115/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej 
przy Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie Chorych "Dziekanka" im. Aleksandra 
Piotrowskiego w Gnieźnie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/116/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Szpitalowi 
Wojewódzkiemu w Poznaniu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/117/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 
Specjalistycznemu Zespołowi Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Poznaniu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  
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Uchwała nr V/118/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 25. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej 
przy Wielkopolskim Centrum Onkologii im. Marii Skłodowskiej-Curie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/119/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 26. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej 
przy Szpitalu Wojewódzkim w Poznaniu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/120/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 27. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej 
przy Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym im. Ludwika Perzyny w Kaliszu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 1.  

Uchwała nr V/121/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 28. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr II/20/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z 27 maja 2024 r. o wyrażeniu zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na realizację 
przedsięwzięć w ramach V edycji konkursu „Wielkopolskie Jadłodzielnie”. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  
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Uchwała nr V/122/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 29. Podjęcie uchwały w sprawie: stanowiska Sejmiku Województwa Wielkopolskiego o 
wyrażeniu woli wsparcia dla jednostek samorządu terytorialnego dotkniętych powodzią. 

Marszałek Marek Woźniak zaznaczył, że rolą stanowiska jest uzyskanie zgody na dalsze działania z 

zakresu udzielania pomocy samorządom dotkniętym powodziom. Na dziś przewiduje się pomoc w 

wysokości 5 mln zł. Zanim nastąpi transfer do określonego samorządu, to zostanie przygotowana 

odpowiednia uchwała. Marszałek wstępne rozmowy przeprowadził z Burmistrzem Lądka Zdroju. 

Marszałek Województwa Dolnośląskiego zaapelował, aby w jego miejsce oddać kwestie opiniowania, 

czy organizacji pomocy. Chodzi o równomierne rozdysponowanie środków. Jeżeli będzie potrzebna 

większa pomoc, to mówca zakłada gotowość do udzielenia pomocy. 

Radny Michał Zieliński zaznaczył, że Klub PiS zagłosuje za przyjęciem uchwały. Zaapelował, aby 

przyspieszyć prace, aby pomoc dotarła do najbardziej potrzebujących. Zwrócił uwagę, aby brać pod 

uwagę mniejsze miejscowości.  

Radny Adam Bogrycewicz pochwalił inicjatywę pomocy. Radny wspominał, że był na miejscu 

pomagając powodzianom wraz z posłami PiS. Ona była kierowana do osób prywatnych. Zwrócił uwagę, 

że Marszałkowie Województw Podkarpackiego, Świętokrzyskiego, Lubelskiego i Małopolskiego już 16 

września skierowali apel do Konwentu Marszałków, aby ta pomoc została skoordynowana. Zapytał, czy 

nie trzeba było zwołać sesji nadzwyczajnej. Radny uważa, że w takiej sprawie nie byłoby problemem 

gdyby Zarząd zaczął działać wcześniej, nawet przed podjęciem uchwały. Poprosił też Marszałka o 

doprecyzowanie kwoty i informacje z czego ona wynika. 

Radny Piotr Trybek przyłączył się do słów o poprawne określenie skali wsparcia. Może warto znaleźć 

mały samorząd, dla którego taka pomoc może być bardzo istotna. 

Radny Marek Sowa zapytał, czy te pieniądze będą przeznaczone na odbudowę, naprawę 

infrastruktury, a nie doraźne zakupy? Także zaapelował, aby pomyśleć o mniejszych samorządach. 

Marszałek Marek Woźniak zauważył, że pomoc może być skierowana tylko na odbudowę 

infrastruktury komunalnej. Z tego wynika fakt, że te pieniądze nie są potrzebne na dziś. Należy 

przeprowadzić na miejscu stosowne prace. W tym przypadku pośpiech nie jest potrzebny. Wymienieni 

Marszałkowie nie przypadkowo 16 września wystosowali te informacje. Tego dnia przed południem 

zostało zwołane nadzwyczajne posiedzenie Zarządu Związku Województw. Namawiano tam do 

wspólnej pomocy. Mówca zadeklarował 5 mln zł, uznając, że województwo jest zdolne do ofiarowania 

takiej kwoty, z zastrzeżeniem, że nie musi to być ostatnie słowo. Jeżeli chodzi o wielkość 

zadeklarowanej kwoty jesteśmy liderem. Jeżeli chodzi o to gdzie będzie skierowana pomoc to myślenie 

jest podobne. Marszałek zaznaczył, że będzie potrzebna konsultacja z samorządami, aby nie pominąć 

nikogo. Zaznaczył, że pieniądze będą kierowane do gmin, a nie wsi. Tylko na to pozwala prawo. 

Radny Grzegorz Fiałkowski zapytał, czy nie warto zastanowić się nad wydatkiem 5 mln zł na koparkę 

w Kleczewie, ponieważ pozwoliłoby to zaproponować 10 mln zł pomocy. 

Radny Adam Bogrycewicz poparł słowa przedmówcy. Zauważył, że pod względem zamożności 

województw jesteśmy na trzecim miejscu w Polsce. Zapytał ile zadeklarowało Województwo 

Mazowieckie? 

Marszałek Marek Woźniak weźmie pod uwagę te głosy, ale nie uważa, żeby górnicy odkrywkowi 

podzielali pogląd, że ich koparka jest nieważna. Z każdego wydatku budżetowego można zrezygnować 
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i przekazać go powodzianom. Mówca nie zna kwoty Województwa Mazowieckiego. Warszawa jako 

samorząd przeznaczyła 20 mln zł. 

Radny Piotr Trybek zwrócił się z propozycją, aby pieniądze, które Urząd Marszałkowski wydaje na 

promocję przeznaczyć na pomoc powodzianom.  

Radny Henryk Drzewiecki odniósł się do kwestii koparki „Dolores”. Zaznaczył, że jest to pomnik dla 

mieszkańców Konina. Mówca cieszy się, że zostanie ona zachowana. Ma ona wielką wartość 

sentymentalną. 

Radny Marek Sowa stwierdził, że koparka może czekać nawet 10 lat, a szlachetnie byłoby przekazać te 

pieniądze teraz na tereny dotknięte powodzią. 

Radny Grzegorz Fiałkowski stwierdził, że jest wstanie porozumieć się ze związkami zawodowymi, czy 

górnikami, że ta koparka może postać dwa lata i nic się z nią nie stanie. Koninowi bardziej pomoże 

lobbowanie za elektrownią atomową, niż robienie pomnika z koparki. Odbudowa terenów dotkniętych 

powodzią będzie bardziej zasadna. 

Radny Michał Zieliński stwierdził, że zaproponowane przez przedmówców źródła finansowania to 

dobre pomysły. Prosił, aby Marszałek rozważył te propozycje. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/123/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 30. Podjęcie uchwały w sprawie apelu Sejmiku Województwa Wielkopolskiego do 
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego  RP w sprawie przyszłego funkcjonowania 
Centrum Kultury „Park Dzieje”. 

Marszałek Marek Woźniak zaznaczył, że ma dylemat przed głosowaniem nad omawianą uchwałą. 

Mówca od wielu lat jest związany z „Parkiem Dzieje”. Przez wiele lat kierowano tam pomoc finansową 

z województwa i funduszów europejskich. Była próba skomercjalizowania tego przedsięwzięcia z 

inwestorem zagranicznym. W czasach rządów Zjednoczonej Prawicy projekt został mocno 

upolityczniony. Narracja historyczna uległa mocnemu skrzywieniu. Jest to dość jednostronna narracja 

pokazująca Polskę jako kraj oparty o wszystkich, którzy identyfikują się z wiara katolicką. Pomija pewne 

istotne dla historii fakty lub grupy. Najnowsza historia także jest mocno upolityczniona. Pokazująca 

historię „Solidarności” nigdy nie pada postać Lech Wałęsa. Nie ma też Konstytucji 3 maja, czy 

reformacji. Marszałek nie zgadza się ze stwierdzeniem z uzasadnienia, że spektakl ten łączy historią. 

Zdaniem mówcy mamy tu jednostronny obraz historii. Nie kwestionuje on wysiłku i zaangażowania 

wolontariuszy. Niestety w ostatnich czasach dostosowano się do oczekiwań politycznych i narrację 

przedstawienia sprofilowano pod odpowiednim kątem. Następnie zadeklarowano dużą kwotę na rzecz 

tego przedsięwzięcia. Prezentowane stanowisko ma skłonić obecnego Ministra, aby kontynuował to 

dzieło. Jeżeli nadal narracja będzie realizowana w takim kształcie, to będzie trudne dla Ministra. 

Marszałek ma ogromny dylemat, aby poprzeć projekt tak bardzo polityczny,  a z drugiej strony szkoda 

mu wysiłku, który został włożony w to przedsięwzięcie. Stwierdził, że najprawdopodobniej wstrzyma 

się od głosu. Zaznaczył także, że w budżecie są środki na zrealizowanie inscenizacji w Gnieźnie z uwagi 

na obchody 1000-lecia koronacji Bolesława Chrobrego. Potencjalnym realizatorem tego jest właśnie 

„Park Dzieje”. 
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Radny Adam Bogrycewicz jest rozczarowany wystąpieniem Marszałka. Chciał podziękować 

Przewodniczącej Komisji Kultury Barbarze Mroczkowskiej i samej Komisji za jednomyślne przychylenie 

się do wniosku mówcy.  Na posiedzeniu Komisji wysłuchano przedstawicieli „Parku Dzieje”. Mówca nie 

widzi kwestii upolitycznienia tego widowiska. Inicjatywa tego stanowiska wyszła od Radnego 

Wojciecha Firleja z Klubu Polska 2050. Sejmik powinien jednomyślnie poprzeć to stanowisko. Mówca 

podkreślił dużą liczbę wolontariuszy tam działających. Jest to nowoczesny sposób uczenia historii. 

Mówca zaznaczył jak ważna dla rozwoju jest poznawanie historii. Zachowanie Ministerstwa w tej 

kwestii jest naganne. Nie widzi tu podziałów politycznych. Wspomniał też słowa Premiera Donalda 

Tuska, że „co zostało dane, nie będzie zabrane”. Radny wspomniał, że Minister Piotr Gliński podpisywał 

umowę z Marszałkiem na budowę Muzeum Powstania Wielkopolskiego. Dla poprzedniego rządu 

kwestie historyczne były bardzo ważne. Nie można przez to powiedzieć, że muzeum jest teraz kwestią 

polityczną. Na koniec mówca stwierdził, że w przypadku innych dyskusji na Komisji, to strona polityczna 

związana z Marszałkiem akcentowała, że Radni nie są od oceny artystycznej tylko od spraw 

organizacyjnych i finansowych. 

Radny Wiesław Ratajczak zauważył, że omawiane przedsięwzięcie ma także niesamowity wymiar 

samoorganizacji i wspólnego działania w trudnych warunkach. Jest to bardzo efektowny spektakl. Nikt 

z komentujących spektakl nie poruszał tematów politycznych. Radny słyszał za to dużo pokrzepiających 

głosów. Dla wielu osób to doskonała powtórka z tego. co pojawia się na lekcjach języka polskiego, czy 

historii. Jeżeli chodzi o kwestię Konstytucji 3 maja to mówca jest przekonany, że widział obraz 

inspirowany płótnem Jana Matejki, pojawił się również Rejtan. 

Radny Wojciech Firlej zainicjował proces stworzenia apelu w tej sprawie. Samorząd Województwa 

Wielkopolskiego wspiera to przedsięwzięcie. Mówca odciąłby się od kwestii politycznych. Są to 

wydarzenia artystyczne i nie należy ich oceniać. Ideą jest danie czasu na wypracowanie jakiegoś 

rozwiązania. W czasie Komisji pojawił się pomysł, aby samorząd województwa przejął to 

przedsięwzięcie. Jeżeli jest problem z przekazem, to można zyskać na niego wpływ. Jeżeli pozwolimy,  

że to widowisko zostanie zaprzepaszczone to już nigdy go nie odtworzymy. Radny jest zdumiony 

argumentacją Marszałka. Radny będzie głosował za przyjęciem stanowiska i namawiał do tego 

pozostałych radnych.  

Radny Filip Żelazny zauważył, że na posiedzeniu Komisji Kultury nie padło słowo na temat polityki. 

Zobaczono ciekawą prezentację a temat tego przedsięwzięcia. Może do Marszałka nie docierają 

właściwe informacje. „Park Dzieje” otrzymał niedawno nagrodę od Muzeum Historii Polski. Jest to 

istotna wartość dla Wielkopolski. W ostatnich dniach ten spektakl otrzymał nagrodę na najlepszy 

produkt turystyczny roku. Jeżeli uda się to przedsięwzięcie ocalić to w przyszłości możemy mieć także 

wpływ na treść, o czym mówili przedmówcy. 

Radny Piotr Trybek chciałby, aby prowadzić dialog oparty o konsensus, o czym mówiła na początku 

kadencji Przewodnicząca Sejmik Województwa Wielkopolskiego. Nie ma sensu pełnienia funkcji 

cenzora lub gloryfikowania pewnych postaci. Pan Lech Wałęsa ma miejsce w historii jako 

najwybitniejszy polityk spośród elektryków i najwybitniejszy elektryk spośród polityków. Mówca 

zaapelował, aby to stanowisko było wspólnym sukcesem. 

Radny Marek Sowa zgodził się z przedmówcami. Zwrócił się do Marszałka, że „zamącił kryształową 

wodę Parku Dzieje”. Marszałek szukał kija, żeby „uderzyć przysłowiowego psa”. Zaapelował, aby 

Marszałek wycofał się ze swoich słów i powie, że zagłosuje „za”, ponieważ będzie to sygnał dla kolegów 

i koleżanek, żeby głosować za przyjęciem tego stanowiska. 



Radny Łukasz Grabowski zapytał jak to jest możliwe, że skoro była tam przedstawiana niewłaściwa 

historia, to Koleje Wielkopolskie dowoziły tam widownie? Dlaczego nikt z Zarządu lub ze spółki nie 

zadziałał w porę i nie odciął tych połączeń? 

Radny Andrzej Pichet zwrócił się do Radnego Marka Sowy informując go, że radni PO wiedzą jak mają 

głosować. 

Pan Tomasz Łęcki Prezes Stowarzyszenia „Dzieje” podziękował za możliwość zabrania głosu. Zaznaczył, 

że z wieloma osobami na sali zna się od lat. Na swoje spektakle zapraszano wiele znanych osób. W 

pewnym momencie uznano, że aby to przedsięwzięcie się rozwijało, potrzebne jest wsparcie państwa 

przez kilka kolejnych lat.  Ministerstwo ma prawo się wycofać. Park prosi, aby rozważyć, czy Samorząd 

Województwa Wielkopolskiego chciałby pomóc w dalszym realizowaniu tego widowiska. Podziękował 

Radnym za dotychczasową pomoc i zaangażowanie. 

Marszałek Marek Woźniak podziękował za głosy w dyskusji. Zaznaczył, że niczego nie zamierza 

odwoływać. Od wielu lat wspierał to przedsięwzięcie i jest gotowy to nadal robić. Natomiast mówca w 

pełni nie popiera treści stanowiska. Jeżeli projektem jest edukacja historyczna, to mówca chciałby aby 

była uczciwa. To nie jest projekt artystyczny, ani spektakl. Natomiast ma on charakter edukacyjny, to 

aby go rekomendować, nie może mieć ono wybiórczego charakteru w pokazywaniu historii. 

Radny Adam Bogrycewicz zaznaczył, że jeżeli uchwała zostanie podjęta to będzie musiała zostać 

zrealizowana, a sprawa sumienia pozostanie sprawa wtórną.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 21,  
przeciw: 4,  
wstrzymujących: 11.  

Uchwała nr V/124/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 31. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz  ustalania należności 
z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Michał Zieliński zauważył, że te przepisy funkcjonują od dłuższego czasu, dlatego poprosił o 

informację z czego wynika ta zmiana. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska wyjaśniła, że Wojewoda Wielkopolska zwróciła uwagę, że 

uchwały regulujące kwestie diet radnych powinny być aktem prawa miejscowego. Do tej pory przepisy 

te były zamieszczone w regulaminie, stąd konieczność podjęcia stosownej uchwały. Nie zmieniają się, 

żadne kwoty, jest to uchwała porządkująca. 

Radny Piotr Trybek jako Przewodniczący Komisji Statutowej uzupełnił, że zostały doprecyzowane także 

pewne kwestie w stosunku do zapisów znajdujących się w regulaminie, pozwoli to na wyeliminowanie 

ewentualnych wątpliwości dotyczących wypłacania diet Radnym.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/125/24 stanowi załącznik do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071816_uchwaav12424.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071817_uchwaav12524.pdf


Ad. 32. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Społecznej Rady Programowej magazynu 
samorządowego „Monitor Wielkopolski”. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/126/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 33. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr V/128/24  stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 33 A. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na dyrektora Wielkopolskiego 
Samorządowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Gnieźnie. 

Radny Michał Zieliński poprosił o zaprezentowanie treści uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radna  Patrycja Przybylska poinformowała, że 

skarga została uznana za bezzasadną. Dyrektor Biura Prawnego Małgorzata Ratajczak przybliżyła 

powody skargi oraz omówiła uzasadnienie do uchwały. Podkreśliła, że żadne przepisy prawa nie 

zostały złamane, stąd należało uznać skargę za bezzasadną. Zwróciła ponadto uwagę, że skarżący 

posługiwał się dokumentem zawierającym dane wrażliwe, czym naruszył przepisy o ochronie danych 

osobowych. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 23,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 14.  

Uchwała nr V/128/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 34. Sprawozdanie Zarządu Województwa Wielkopolskiego z realizacji uchwał Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego VI i VII kadencji podjętych w II kwartale 2024 roku. 

Radni nie wnieśli uwag.  

Sejmik przyjął sprawozdanie. 

 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071817_uchwaav12624.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241003071817_uchwaav12724.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831577/pliki/20241004075752_uchwaav12824.anonymised.pdf


Ad. 35. Sprawozdanie z realizacji wniosków zgłoszonych przez Komisje Sejmiku w I półroczu 
2024 roku. 

Radni nie wnieśli uwag.  

Sejmik przyjął sprawozdanie. 

 

Ad. 36. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w 
okresie pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag.  

Sejmik przyjął sprawozdanie. 

 

Ad. 37. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Adam Bogrycewicz złożył interpelację w sprawie modernizacji i wymiany taboru spółki 
Polregio w Wielkopolsce oraz interpelację w sprawie zmiany statusu Szpitala Specjalistycznego 
w Pile. 

Radny Michał Zieliński złożył zapytanie w sprawie sytuacji finansowej szpitali podległych 
Samorządowi Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Łukasz Grabowski złożył zapytanie w sprawie zaangażowania się Województwa 
Wielkopolskiego w działania promocyjne w trakcie wydarzenia pn. „Campus Polska 
Przyszłości” oraz zapytanie w sprawie aktualnego harmonogramu planowanej budowy 
chodnika i remontów drogi wojewódzkiej (DW197 ) w roku 2024 i 2025, na odcinku biegnącym 
przez gminę Kłecko i Łubowo, a także interpelację w sprawie kosztów organizacji pikniku 
„Zdrowa Rodzina”, który odbył się w dniu 24 marca br. 

Radny Filip Żelazny złożył zapytanie w sprawie okazałych obchodów 25-lecia Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg w Poznaniu. 

Radny Marek Sowa złożył zapytanie w sprawie przywrócenia działalności Oddziału 
Neurologicznego w Wojewódzkim Szpitalu Wielospecjalistycznym im. dr. Jana Jonstona w 
Lesznie oraz interpelację w sprawie budowy chodnika w Bonikowie na drodze wojewódzkiej 
nr 308. 

Radna Joanna Szczechowska złożyła interpelację w sprawie zaangażowania finansowego 
Samorządu Województwa Wielkopolskiego w organizację Campusu Polska Przyszłości. 

Radny Wiesław Ratajczak złożył zapytanie w sprawie budowy obwodnicy Pniew w ciągu drogi 
wojewódzkiej 187 

Radna Anna Majda złożyła interpelację w sprawie budowy ścieżki pieszo-rowerowej przy 
drodze wojewódzkiej nr 471. 

 

Ad 38.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego Tatiana Sokołowska zamknęła V Sesję Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego VII kadencji. 
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Protokół sporządzili: 

Patryk Szczechowiak 
Małgorzata Ziarnek  

 


